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vzporedno

Spodbudni rezultati 
v zdravljenju s homeopatijo
Dr. Maruša Hribar, mag. farm., se je s homeopatijo prvič srečala v času 

svojega doktorskega študija v Švici.

SSvoje znanstveno raziskovanje na 
medicinski fakulteti v Ženevi je želela 
dopolniti še z nečim, kar je bolj osebno 
kot laboratorijski poizkusi možnosti 
uporabe zarodnih celic za zdravljenje 
nevrodegenerativnih bolezni. Danes 
je prva dama homeopatije v našem 
prostoru, neutrudna v vlogi predsednice 
Sekcije za homeopatijo pri Slovenskem 
farmacevtskem društvu, v okviru 
Lekarniške zbornice Slovenije izobražuje 
lekarniške farmacevte. Redno predava 
tudi v tujini, strokovno se izpopolnjuje na 
mednarodnih srečanjih. S svojim pristopom 
prepriča največje nejevernike, tudi take, 
ki na možnost učinkovitega zdravljenja 
s »čarobnimi kroglicami« niso hoteli niti 
pomisliti. 

Kje vidite mesto homeopatije in kje mesto 
klasične medicine?
Sodobna medicina človeku ponuja 
neprecenljivo pomoč in se nenehno razvija. 
Na drugi strani pa moramo priznati, da se 
včasih preveč posvečamo odpravi posledic, 
namesto da bi raje poiskali vzroke. Ko 
nastanejo hude posledice na človekovem 
zdravju, je takšna situacija prav gotovo 
eden največjih izzivov za posameznika. 
Homeopatija ponuja možnost nagovora 
različnih sprememb v celotnem spektru 
človekovega počutja, od fizičnih, miselnih 
do čustvenih nihanj. Tu vidim posebno 
vlogo homeopatije. Pomaga nam lahko 
namreč tudi preventivno in nas hkrati 
uči, da smo zavestni glede tega, kako se 
počutimo in kaj se nam dogaja. Ko nastopi 
kronična bolezen, je pogosto potrebnejša 
konkretnejša pomoč. Posledic ne doživlja le 
posamezna oseba, temveč vsa družina.
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Kako vidite homeopatijo v Sloveniji?
Poglejte, homeopatija ima v Evropi več 
kot dvestoletno tradicijo. V vsaki državi je 
njena vloga specifična. Liga Medicorum 
Homeopatica Internationalis združuje 
znanstvenike iz več kot 40 držav. Med 
državami Evropske unije obstajajo 
znatne razlike tako glede uporabe kot 
tradicije in kakovosti v izobraževanju 
s področja homeopatije. Slovenija je 
na začetku te poti, a so se nekateri 
strokovnjaki s področja homeopatije že 
uveljavili. Tudi izobraževanje lekarniške 
zbornice je bil pomemben korak, da 
se homeopatija približa ljudem prek 
lekarniške prodaje. Kajti celostne oblike 
zdravljenja so močno izražena potreba 
sodobnega človeka. Ocenjujem, da 
Slovenija v tem prav nič ne zaostaja. Ne 
dvomim, da bosta temu prisluhnili tako 
zakonodaja kot stroka, ki izobražuje 
ljudi s področja zdravja. Za kakovostno 
izobraževanje si prizadeva tudi Evropski 
komite za homeopatijo, ki ugotavlja, da 
65 odstotkov prebivalcev Evropske unije 
uporablja metode celostnega zdravljenja 
oziroma komplementarno in alternativno 
medicino. Glede delovanja homeopatije 
trenutno potekajo raziskave v treh 
smereh: kako delujejo visokostopenjske 
razredčitve; klinične študije, ki ugotavljajo 
terapevtske učinke homeopatskih 
zdravil, in farmakoekonomske študije, 
ki prikazujejo vpliv na javno zdravstvo 
in vpliv homeopatskih zdravil na stroške 
zdravljenja. Dosedanje študije dajejo 
spodbudne rezultate glede homeopatije, 
kajti uporaba homeopatije omogoča 
znižanje stroškov zdravljenja. Poudarjam pa, 
homeopatijo je treba pravilno uporabljati.

Nekateri imajo glede uporabe 
homeopatije še vedno pomisleke.
To je razumljivo, ker sta se pri nas tradicija 
uporabe in tudi izobraževanje s področja 
homeopatije za daljše obdobje prekinila. 
In kot sem omenila, tudi homeopatijo je 
možno uporabljati v primerih, ko to ni 
smotrno. Z enako nevarnostjo se srečujejo 
tudi uporabniki alopatskih zdravil. Število 
oseb, ki uporablja več kot deset predpisanih 
zdravil, se drastično povečuje. Škoda za 
zdravje in s tem povezani stroški zaradi 
stranskih učinkov večje količine zdravil 
niso neznatni. Ustrezno izobražena oseba 
lahko svetuje, kdaj in kako povsem varno 
uporabiti homeopatijo. V nasprotnem 

primeru homeopatija ne bi bila znana ravno 
po tem, da ne povzroča stranskih učinkov in 
da je primerna tudi za otroke, nosečnice in 
športnike. Homeopatija je celostna metoda 
zdravljenja, kar ne pomeni, da ne upošteva 
biokemičnih procesov v telesu, nasprotno, 
meni, da so zelo pomembni. Vendar jih želi 
umestiti v širšo sliko.

Bi izpostavili posebno področje 
zdravljenja, kjer se je uveljavila 
homeopatija?
Gre za vprašanje, na katero ni preprosto 
odgovoriti zaradi načina zdravljenja 
s homeopatijo. Že prej sem omenila 
preventivno zdravljenje in ozaveščanje 
našega počutja. V tem vidim zares 
pomembno profilakso oziroma preventivni 
pristop k razumevanju zdravja. Če 
pogledamo še druge celostne pristope k 
zdravju, kot je ajurveda oziroma indijska 
tradicionalna medicina, lahko vidimo, da 
ta razume zdravje kor ravnovesje različnih 
elementov. Kaj je ravnovesje za nekoga, pa 
je odvisno od posameznika. Homeopatska 
zdravila podprejo proces v človekovem 
telesu, ki je nastal kot posledica kakršnega 
koli neravnovesja. Ne predpisujejo se le za 
določeno bolezen, temveč so prilagojena 
celotnemu zdravstvenemu stanju 
človeka, njegovi konstituciji in genetskim 
predispozicijam. Ajurveda uporablja za 
vzpostavitev ravnovesja pri posamezni 
osebi tri osnovne tipe konstitucije: vata, 
pitta in kapha. Soroden pristop uporablja 
homeopatija, ki pozna konstitucijske 
tipe: karbonični, fosfororični in fluorični. 
Konstitucijski tipi so v homeopatiji v 
pomoč pri diagnosticiranju. Večina ljudi je 
mešanica konstitucijskih tipov. Homeopatija 
in celostne oblike zdravljenja so že pred 
sodobnimi genetskimi raziskavami skušale 
ugotavljati predispozicije, torej nagnjenosti 
k posameznim boleznim, kar v homeopatiji 
imenujemo dijateze oziroma mijazme.

Zaradi katerih težav ljudje pogosto 
posegajo po homeopatiji?
V Sloveniji je vzorec začetka uporabe 
podoben kot v Franciji. Najprej pride v 
lekarno ženska po homeopatsko zdravilo 
zase ali za otroka. S spodbudnimi rezultati 
po jemanju homeopatskih zdravil se nato 
začne večje zanimanje za homeopatski 
pristop k zdravljenju in razumevanju 
preventivnega zdravljenja. Nazadnje pridejo 
k homeopatskim strokovnjakom moški, ki 

nato postanejo zadovoljni uporabniki. Težav 
ne morem omejiti, ker se homeopatija 
ukvarja z vsem, od nespečnosti do 
hormonskih motenj. Zaradi letnega časa bi 
morda lahko izpostavila alergije.

Kakšno je homeopatsko zdravljenje 
alergij?
Najprej je pomembno ugotoviti, za 
katero vrsto alergije gre in kako je zdravje 
ogroženo. Pristop je zelo individualen. 
Lahko gre za dopolnitev zdravljenja z 
diagnozo in predpisanimi zdravili ali za 
samostojno zdravljenje s homeopatijo. 
Nekateri potrebujejo le zdravilo proti 
alergiji na sonce, nekatere pa zdravimo 
celostno tako konstitucijsko kot tako, da 
odpravljamo klasične simptome sezonskih 
alergij. Zdravljenje alergij s homeopatijo je 
vse bolj v porastu, ker so zdravila telesu zelo 
prijazna. Pri homeopatskem zdravljenju 
se lahko na sezono alergij tudi pripravimo 
in jemljemo zdravila že pred nastankom 
alergijskih reakcij ter jih tako preprečimo ali 
omilimo.

Ali se za homeopatska zdravila odločajo 
tudi ljudje, ki trpijo zaradi stresa?
Stres je zelo širok pojem, kajti stresna 
stanja so zelo različna, nastanejo lahko kot 
posledica travmatskih poškodb, strahu, 
intelektualne preobremenjenosti ali 
intenzivnih čustvenih stanj, kot je jeza ali 
ljubosumje. Posledice stresa so prav tako 
različne, kot so vzroki za stres – pojavijo 
se lahko motnje spanja, od nespečnosti 
do tega, da se ne moremo naspati. Stres 
se odraža tudi v slabši koncentraciji in 
pešanju intelektualnih sposobnosti. Več 
stresa pomeni manj energije. Z manj 
energije ne vidimo svojih dobrih lastnosti, 
ampak predvsem svoje slabe. Pomembno 
je, da ukrepamo čim prej, preden stres 
postane depresija ali podobna resnejša 
stanja. Ne gre le za homeopatijo, ki lahko 
pomaga pri odpravljanju stresa, pristopiti 
moramo celostno – od hrane do počitka. 
Homeopatsko zdravljenje nam pomaga, 
da zberemo dovolj energije, da začnemo 
uravnovešati svoje življenje na vseh 
področjih. Postopni rezultati in konstanten 
trud dajejo trajnejše in stabilnejše 
rezultate. Zato je konstitucijsko zdravljenje 
pri obravnavi psihičnega zdravja v 
ospredju.
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